
ANYKŠČIŲ RAJONO SAVIVALDYBĖS 
JAUNIMO REIKALŲ TARYBOS POSĖDŽIO 

PROTOKOLAS 
 

2022 m. spalio 26 d. Nr. 1-JT-07 
Anykščiai 

 
Posėdis įvyko 2022 m. spalio 26 d. 15 val. 
Posėdžio pirmininkas Šarūnas Grigonis 
Posėdžio sekretorė Inga Beresnevičiūtė 
Dalyvavo nariai: Ema Abramovaitė-Juškienė, Emilija Bieliauskaitė, Elidijus Mažvyla, Dangira 
Nefienė, Andželika Zlatkutė.  
Nedalyvavo nariai: Saulė Ugnė Pakalnytė, Silvija Sakevičiūtė, Mindaugas Sargūnas, Augustė 
Simanonytė.  
Pastaba. Posėdis vyko nuotoliniu būdu realiuoju laiku elektroninių ryšių priemonėmis. 
 
DARBOTVARKĖ:  
1. Dėl moksleivių užimtumo vasaros metu.  
2. Dėl narkotikų prevencijos. 
3. Dėl jaunimo apdovanojimų. 
4. Kiti klausimai. 
 
Š. Grigonis, Savivaldybės jaunimo reikalų tarybos pirmininkas. Posėdyje dalyvauja 6 Jaunimo reikalų 
tarybos nariai, kvorumas yra. Prašau susipažinti su numatyta posėdžio darbotvarke, pateikti 
pasiūlymus, pastebėjimus. Pastabų nėra. Skelbiamas balsavimas: kas už tai, kad būtų pritarta pateiktai 
posėdžio darbotvarkei.  
Balsavimas: už – 6, prieš – 0, susilaikė – 0. 
NUTARTA: Pritarti posėdžio darbotvarkei. Posėdį organizuoti pagal pateiktą darbotvarkę.  
 
1. SVARSTYTA. Dėl moksleivių užimtumo vasaros metu. 

Š. Grigonis, Savivaldybės jaunimo reikalų tarybos pirmininkas. Praeitame posėdyje nutarėme 
parengti apklausos anketą ir apklausti 8–11 klasių mokinius. Kartu su savivaldybės Jaunimo reikalų 
koordinatore parengėme apklausos anketą. Viso apklausti 485 mokiniai (prie protokolo pridedami 
apklausos rezultatai, 2 l.). Iš apklausos rezultatų matyti, kad daugiausia anketų užpildė 14–16 metų 
jaunuoliai. Iš jų, vasaros atostogų metu dirbo net 202 (41,7 proc.), 145 (29,9 proc.) nedirbo, o 137 (28,2 
proc.) nedirbo, bet norėjo įsidarbinti. Didžiausia dalis 62 (45,3 proc.) mokiniai į klausimą, kodėl 
neįsidarbino, atsakė, kad nerado patinkančio darbo, 36 (26,3 proc.) ieškodami darbo susidūrė su 
skeptišku darbdavio požiūriu į jauną amžių, devyniems (6,6 proc.) sutrukdė patirties trūkumas. 
Respondentai įvardijo, kad  nedaug darbdavių nori įdarbinti vaikus, reikėjo pagalbos, nebuvo tiek daug 
galimybių. Tačiau 2023 m. vasaros atostogų metu planuoja dirbti 303 mokiniai (62,5 proc.). Net 324 
(66,8 proc.) mokiniai nurodė, kad moksleivių darbas vasaros atostogų metu yra svarbus, suteikiantis 
galimybę įgyti patirties ir išbandyti save (57,1 proc.) bei galimybę užsidirbti pinigų, geriau suprasti jų 
reikšmę (29,6 proc.).  

Kaip pamenate, 2021 metų lapkričio – gruodžio mėnesiais vykdėme darbdavių apklausą, 
siekdami išsiaiškinti poreikį įdarbinant jaunuolius vasaros atostogų metu. Buvo klausiama, ar 
darbdavys per paskutines dvi vasaras buvo įdarbinęs 14-19 metų jaunuolius ir kiek tokio amžiaus 
darbuotojų planuotų įdarbinti 2022 metų vasarą. Iš 26 atsakiusių darbdavių 14 nurodė, kad 2021 m. 
vasarą buvo įdarbinę moksleivius (5 nurodė, kad buvo įdarbinę 26 moksleivius). 13 darbdavių planavo 
įdarbinti moksleivius ir 2022 m. vasarą (5 nurodė, kad įdarbintų 25-26, kiti skaičiaus neįvardijo).  



Apklausos rezultatai parodė, kad darbdaviai Anykščių rajone pasitiki tokio amžiaus žmonėmis ir mato 
jų vertę. 
Vyksta diskusijos. 
E. Abramovaitė-Juškienė. Manau būtų tikslinga pakartoti darbdavių apklausą ir sužinoti, kiek šiais 
metais buvo įdarbinę mokinių ir, kiek planuoja įdarbinti 2023 m. mokinių vasaros atostogų metu.  
Š. Grigonis. Siūlau nuspręsti iki kito posėdžio surengti siūlomą darbdavių apklausą. 
Balsavimas: už – 6, prieš – 0, susilaikė – 0. 
NUTARTA:  
1. Teikti rekomendaciją Savivaldybės Tarybai, Savivaldybės Merui ir Administracijos direktoriui dėl 
Jaunimo užimtumo vasarą ir integracijos į darbo rinką programos Anykščių rajone įgyvendinimo. 
2.  Iki kito posėdžio parengti ir papildomai apklausti Anykščių rajono darbdavius dėl moksleivių 
įdarbinimo 2023 m. mokinių vasaros atostogų metu. 
 
2. SVARSTYTA. Dėl narkotikų prevencijos.  
Š. Grigonis. Turbūt daugelis girdėjote, kad rajono mokyklose aptikta narkotikų pėdsakų.  
I. Beresnevičiūtė. Šių metų spalio pradžioje keturiose rajono mokyklose buvo atliktas narkotinių 
medžiagų aptikimo pėdsakų tyrimas. Tyrimą atliko mažoji bendrija Euromedika.  
Tyrimo rezultatai: Anykščių J. Biliūno gimnazijoje rasta sintetinių medžiagų pėdsakų – kreko, 
Anykščių rajono Svėdasų Juozo-Vaižganto gimnazijoje rasta sintetinių medžiagų pėdsakų – 
kokaino/kreko. Kitose 2 tyrime dalyvavusiose ugdymo įstaigose narkotinių medžiagų pėdsakų nerasta. 
Anykščių rajono savivaldybės visuomenės sveikatos biuras apie gautus narkotinių medžiagų pėdsakų 
tyrimo rezultatus raštu informavo visus tyrime dalyvavusių ugdymo įstaigų vadovus, Anykščių rajono 
savivaldybės administraciją, Anykščių rajono savivaldybės Švietimo skyrių, Utenos apskrities 
vyriausiojo policijos komisariato Anykščių rajono policijos komisariatą. Anykščių rajono savivaldybės 
Narkotikų kontrolės komisija 2022 m. spalio 20 d. buvo susirinkusi į šiai problemai aptarti ir numatyti 
tolimesnius veiksmų planus.  
Posėdžio metu buvo nuspręsta rekomenduoti: 
1. mokyklose: 
     -  organizuoti prevencines paskaitas vaikams, tėvams, mokytojams, 
     -  atnaujinti informacinius narkotikų vartojimo prevencijos stendus, pagalbos telefonus; 
     -  skatinti veiklas prevencine tematika; 
2.  mokyklose, kuriose buvo atliktas tyrimas: 
     - surengti mokomųjų kino ir video filmų peržiūras, juos aptariant su specialistais, 
     - surinkus grupę mokinių dalyvauti Ankstyvosios intervencijos programoje; 
3.  mokyklose, kuriose atlikus tyrimą rasti narkotinių medžiagų pėdsakai: 
     - paskelbti tyrimo rezultatus įstaigų internetinėse svetainėse (neskelbiant narkotinių medžiagų 
pavadinimo, kurių pėdsakai rasti ir kabinetų, kuriuose aptikti,  pateikiant aptiktų narkotinių  medžiagų 
pėdsakų balus ir jų nustatymo metodiką); 
4. rekomenduoti mokyklų vadovams nuspręsti, kaip teikti informaciją tėvams apie psichoaktyviųjų 
medžiagų vartojimo priemones. 
Š. Grigonis. Ką mes, kaip Jaunimo reikalų taryba, galėtume pasiūlyti šiuo klausimu? Vyksta diskusijos.  
D. Nefienė. Bendroji prevencija mokyklose vykdoma. A. Baranausko pagrindinė mokykla su Kino 
namais dalyvauja įgyvendina projektą, kurio rezultate turi būti sukurtas filmukas.   
A. Zlatkutė.  Jono Biliūno gimnazijoje prevencija vyksta, tačiau manau geriau yra pamatyti gyvai, pvz., 
vykstant į reabilitacijos centrus, nei klausyti paskaitų. 
D. Nefienė. 9–10 klasių mokiniai yra grėsmė. Tarp jų yra dalis, kurie neis į gimnaziją. Ažuožeriuose 
yra šeimyna su ypatingai sunkiais paaugliais. Kaip jiems galėtume padėti?    
I. Beresnevičiūtė. Galbūt Ažuožeriuose būtų tikslinga teikti mobilaus darbo su jaunimu paslaugą. Šiais 
metais mobilųjį darbą su jaunimu vykdome 4 vietovėse. Dabužiuose itin sunkiai sekasi ir sprendžiame 



klausimą, ar verta ten vykti, jei paskutinį mėnesį lankosi tik vienas jaunas žmogus. Manau, tas 
paslaugas galėtume perkelti į Ažuožerius. Vyksta diskusijos.  
Š. Grigonis. Dėl didesnių prevencinių priemonių siūlyčiau į Jaunimo užimtumo skatinimo projektų 
finansavimo tvarkos aprašą įtraukti prioritetą dėl narkotinių medžiagų prevencijos ir ieškoti galimybių 
mobiliojo darbo su jaunimu paslaugą teikti Ažuožeriuose Ar sutinkate su šiais siūlymais? 
Balsavimas: už – 6, prieš – 0, susilaikė – 0. 
NUTARTA:  
1. 2023 m. Jaunimo užimtumo skatinimo finansavimo tvarkos apraše vienu iš prioritetų išskirti 
narkotinių medžiagų prevenciją. 
2. Ieškoti galimybių mobiliojo darbo su jaunimu paslaugą teikti Ažuožerių kaime. 

 
3. SVARSTYTA. Dėl jaunimo apdovanojimų. 
Š. Grigonis. Vasario mėnesį įvyko pirmieji Jaunimo apdovanojimai. Kad nenutrūktų iniciatyva, manau 
reiktų galvoti apie šių metų jaunimo apdovanojimus. Neformali jaunimo grupė pateikė paraišką  
finansavimui gauti. Apklausėme jaunus žmones, prašydami pateikti atsiliepimus apie įvykusius 
apdovanojimus ir papildomas nominacijas. Vyksta diskusijos. Šių metų apdovanojimų nuostatus siūlau 
patvirtinti pridedant papildomą sąlygą: „9. Praėjusiais metais laimėjęs apdovanojimą asmuo ar 
organizacija, negali būti nominuojamas kitų metų apdovanojimuose.“ Daugiau pakeitimų šių metų 
apdovanojimams nenumatoma. Ar sutinkate? 
Balsavimas: už – 6, prieš – 0, susilaikė – 0. 
NUTARTA:  Patvirtinti 2022 metų Anykščių jaunimo apdovanojimų nuostatus (pridedama). 
 
4. Kiti klausimai. 
I.Beresnevičiūtė. Gavome kvietimus dalyvauti renginiuose: 
 - 2022 m. lapkričio 10 d. forume ,,Jaunimo metai“ Rokiškyje (organizatorius Rokiškio jaunimo 
organizacijų sąjungos ,,Apvalus stalas“); 
- 2022 m. lapkričio 18 d. Jaunimo metų uždarymo renginyje Marijampolėje (organizatorius JRA, 
Marijampolės savivaldybė). 
Š. Grigonis. Ar būtų iš mūsų narių norinčių vykti. Vyksta diskusijos. Galime pasiūlyti Anykščių 
jaunimo klubui - atviram jaunimo centrui.  
NUTARTA: informacija išklausyta. 
 

Posėdžio pirmininkas       Šarūnas Grigonis 

Posėdžio sekretorė    Inga Beresnevičiūtė 
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